



L'ART DU CHOCOLAT

Samedi 11 avril 2026
Saturday, April 11, 2026

Visite culturelle en anglais | Cultural visit in English

PROGRAMME DE LA VISITE

Plongez dans l'univers délicieux du cacao pour une visite **culturelle gourmande**, qui fera appel à tous vos sens ! Fondant, croquant, puissant, sucré... Le chocolat sous toutes ses formes est une source inépuisable d'inspiration dans la gastronomie française. Les Français en consomment en moyenne 7 kg par an - une consommation très liée aux fêtes de Pâques et Noël.

Au **musée du chocolat**, vous découvrirez l'histoire de cette douceur, depuis l'Amazonie précolombienne jusqu'à nos jours, en passant par la cour des rois. Vous apprendrez les méthodes de sa fabrication, tout en dégustant différentes variétés de chocolat au fil de la visite. Guidés par un chef, vous aurez ensuite le plaisir de **créer vos propres chocolats** ! Enfin, nous nous rendrons dans les boutiques parisiennes de célèbres artisans chocolatiers pour goûter leurs créations.

11 h : Visite du musée du chocolat et atelier de fabrication

13h : Itinéraire chocolaté dans Paris

14h: Fin de la visite

Samedi
11
avril



PROGRAM OF THE VISIT

Saturday
April
11

Immerse yourself in the delightful world of cocoa for a delicious **cultural tour** that will engage all your senses! Melt-in-your-mouth, crunchy, rich, sweet... Chocolate in all its forms is an endless source of inspiration in French cuisine. The French consume an average of 7 kg per year—a habit closely tied to the Easter and Christmas holidays.

At the **Chocolate Museum**, you'll discover the history of this sweet treat, from pre-Columbian Amazonia to the present day, with a detour through the royal courts. You'll learn about how chocolate is made, all while sampling different varieties throughout the tour. Guided by a chef, you'll then **create your own chocolates sweets**! Finally, we'll visit the Parisian shops of famous artisan chocolatiers to taste their creations.

11 a.m.: Visit of the Chocolate Museum and chocolate-making workshop

1 p.m.: Chocolate-themed walking tour in Paris

2 p.m. : End of the tour



"THE ART OF CHOCOLATE"

SATURDAY, APRIL 11, 2026

11 a.m. - 2 p.m.

49€ (Visit of the museum + workshop
+ chocolate sampling)



> Register online

with the QR code
on the front page
or on

www.science-accueil.org